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Papa Francesc: "El
missatge de Crist és
la misericòrdia"

El papa Francesc ha celebrat la
missa de diumenge 17 de març
a la parròquia de Santa Anna a
la Ciutat del Vaticà. Us oferim el
text de l’homilia que ha
pronunciat on parla de la
misericòrdia de Crist.

16/03/2013

El papa Francesc ha celebrat aquest
matí la santa missa a la parròquia de
Santa Anna al Vaticà. Des de ben



aviat molta gent s’ha amuntegat a les
portes del temple. El pontífex ha
estat rebut pel rector i pel cardenal
Angelo Comastri, el seu vicari per a
la Ciutat del Vaticà.

L'Evangeli d'avui, V diumenge de
Quaresma, narra l'episodi de la dona
adúltera que els fariseus volien
lapidar i, en canvi, Crist perdona,
mentre els qui l'acusaven es
dispersen atemorits per les
misterioses paraules que Jesús escriu
amb el dit a la terra.

En l’homilia, el Sant Pare ha recordat
que abans d'aquest episodi Jesús
s'havia retirat a la muntanya per
pregar i després havia baixat al
Temple, on tots l'escoltaven, fins que
al final el deixaren sol amb aquesta
dona. "La solitud de Jesús -ha dit- és
una solitud fecunda: tant si es tracta
de la seva oració amb el Pare, com si
es tracta de la seva misericòrdia, tant



bella, amb aquella dona. Aquest és el
missatge de l'Església avui".

"Hi ha diferències dins del poble. Per
una banda, hi havia el poble que
l’anava a escoltar, i Ell s'asseia i els
ensenyava. Aquest és el poble que
volia escoltar les paraules de Jesús, el
poble del cor obert, necessitat de la
Paraula de Déu". Però, per altra
banda, "n’hi havia d'altres que no
escoltaven, que no podien escoltar. I
entre ells hi havia aquells que havien
anat amb aquella dona: aquesta és
una qualsevol. Hem de fer allò que
Moisès ens va manar fer amb dones
com ella".

"Crec que també nosaltres som com
aquest poble que, d'una banda, vol
escoltar Jesús, però a qui, per altra,
de vegades, li agrada acarnissar-se
amb els altres, condemnar els altres,
no? El missatge de Jesús és aquest:
misericòrdia. Per a mi, ho dic amb
humilitat, és el missatge principal del



Senyor: la misericòrdia. Ell mateix ho
ha dit: "No he vingut pels justos: els
justos es justifiquen sols (...). Jo he
vingut pels pecadors".

"Penseu, per exemple, en els
comentaris d'alguns després de la
vocació de Mateu, el recaptador
d'impostos: Però si aquest va amb els
pecadors! I Ell ha vingut a nosaltres
quan reconeixem que som pecadors.
Però si som com aquell fariseu que
deia davant l'altar: "Et dono gràcies
Senyor, perquè no sóc com els altres
homes, i tampoc com aquest publicà
que és a la porta...", no coneixem el
cor del Senyor i no tindrem mai la
joia de sentir aquesta misericòrdia.
"No és fàcil confiar en la
misericòrdia de Déu perquè és un
abisme incomprensible. Però ens cal
fer-ho".

El papa ha explicat que de vegades la
gent diu als sacerdots: "Oh, pare, si
sabés quina vida porto no em diria



aquestes coses. Per què, què has fet?.
He fet coses tremendes. Doncs
millor! Vés amb Jesús. Li agrada que
li expliquis el que has fet. Ell se
n'oblida, té una capacitat especial
d'oblidar, especial. Se n'oblida, et
besa, t'abraça, i tan sols et diu:
Tampoc jo no et condemno: Ves-te’n,
i d'ara endavant no pequis més.
Només et dóna aquest consell.
Després d'un mes, estem en les
mateixes... Tornem al Senyor. El
Senyor mai no es cansa de perdonar,
mai! Som nosaltres qui ens cansem
de demanar perdó. I demanem la
gràcia de no cansar-nos mai de
demanar perdó, perquè ell mai no es
cansa de perdonar. Demanem
aquesta gràcia".

Acabada la missa, Francesc ha
presentat alguns dels participants en
la celebració:

"Aquí -ha dit- n’hi ha alguns que no
són parroquians: aquests sacerdots



argentins: un és el meu bisbe
auxiliar... però per avui són
parroquians meus. Vull que
conegueu un sacerdot que ve de molt
lluny i que és aquí: un sacerdot que
des de fa temps treballa amb els nois
del carrer, amb els drogoaddictes. Ha
obert una escola per a ells, ha fet
moltes coses perquè coneguessin
Jesús, i tots aquests nois i noies del
carrer avui treballen. Gràcies a allò
que han pogut estudiar, són capaços
de treballar, creuen i estimen Jesús".
El papa s'ha adreçat llavors al
sacerdot dient: "Vine, vine a saludar
la gent. Pregueu per ell; treballa a
l’Uruguai, és el fundador del Liceu
Jubilar Joan Pau II; aquest és el seu
treball. No sé com ha arribat avui
aquí. Me n'assabentaré. Gràcies,
Pregueu per ell".

Després de les salutacions als
feligresos, el papa ha sortit al carrer
de Porta Angelica, adjacent a la Porta
de Santa Anna -una de les entrades



del Vaticà- per saludar els milers de
persones que volien veure'l abans
que resés el seu primer Àngelus.

Traducció del text en castellà publicat
pel Vatican Information Service
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